

session is rapidly going on, and unless the Ministry are prepared to submit their policy immediately, I say it will prove altogether disastrous to the country, (hear).

**Hon. Mr. Howe**—I would much prefer that one or other of the leaders of the House were present to answer this question. I may say that the House and country may rest assured that there has been no want of zeal or of industry on the part of the Government in dealing with this question; but the House will see when the subject is brought before it in its entirety that there are various and different interests to be consulted, and the necessity of having perfect agreement between the Imperial and Dominion Governments has thrown a great responsibility on the Cabinet; but these have been dealt with, and that in such a manner as is compatible with the best interests of this Dominion, (hear). I would say also with regard to the Cabinet, that they have been from the first, and they are now, so far as I know, united upon their policy.

**Mr. Mackenzie**—Of course, I can easily understand that the hon. gentleman might reasonably ask for delay in this matter until some of his colleagues, who are supposed to lead the Government in this House, should be in their place, but sir, we have asked day after day, and we have been promised day after day, that this matter should be proceeded with, (hear, hear). We were promised the Bill early in this week, and on Tuesday night we were promised by the Minister of Militia, in the absence of the first Minister, that it would not certainly be later than the end of this week, (hear, hear). Now, sir, the House adjourned last night without any motion having been made to set to-morrow. We are therefore to presume that the House will not sit to-morrow. This, therefore, is the last sitting this week, and yet the Bill is not brought down, and no intimation has been given by the Government of their policy, (cheers). They have not made any statements of the relations existing with the Imperial Government, (hear, hear). I have seen that within the last day or two a question was asked in the Imperial Parliament in reference to it, and the answer of the Imperial Ministry was that they were still in communication with the Dominion Government.

**Hon. Mr. Dorion** said that the matter was still under consideration.

**Mr. Mackenzie**—Yes. Now, what I complain of is that this House being within a few days of its prorogation, this matter seems to be systematically delayed by the Government, (hear, hear). I have refrained in consideration of the public interests from pushing this matter any

moins que le Cabinet ne soit prêt à nous présenter sa politique immédiatement, j'affirme que ce retard sera absolument néfaste pour le pays. (Bravo!)

**L'honorable M. Howe**—J'aurais mieux aimé que l'un ou l'autre des leaders de la Chambre fût présent pour répondre à cette question. Je peux néanmoins assurer la Chambre et le pays que le Gouvernement n'a manqué ni d'empressement ni d'application dans cette affaire; mais la Chambre constatera, quand le sujet lui sera présenté en entier, que le Cabinet a dû tenir compte d'intérêts divers et différents et assumer la responsabilité de réaliser l'accord parfait entre les Gouvernements de l'Empire et de la Puissance. Tout cela a donné lieu à bien des délibérations et toujours, il fallait tenir compte des intérêts de la Puissance. (Bravo!) J'ajouterai, en ce qui touche le Cabinet, que ses membres ont été, dès le début, et sont toujours, pour autant que je sache, d'accord quant à la politique à adopter.

**M. Mackenzie**—Je comprends très bien que l'honorable député puisse souhaiter retarder cette affaire jusqu'à ce que certains de ses collègues, qui sont censés diriger le Gouvernement dans cette Chambre, soient présents; mais nous avons demandé tous les jours que cette affaire soit réglée et tous les jours on nous a promis qu'on le ferait. (Bravo!) On nous a promis le projet de loi pour le début de la semaine, et mardi soir, le ministre de la Milice nous promettait, en l'absence du premier ministre, que le projet nous serait présenté, au plus tard à la fin de la semaine. (Bravo!) La Chambre s'est ajournée hier soir, sans adopter de proposition de siéger demain. Nous pouvons donc déduire qu'il n'y aura pas de séance demain. Nous nous trouvons, par conséquent, à la dernière séance de la semaine; le projet de loi n'a pas été présenté et le Gouvernement n'a toujours pas fait allusion à sa politique. (Applaudissements.) Il n'a rien déclaré sur l'état de nos relations avec le Gouvernement britannique. (Bravo!) Cette question a été soulevée, il y a un ou deux jours, au Parlement britannique et le Cabinet britannique a répondu qu'il était toujours en communication avec le Gouvernement du Canada.

**L'honorable M. Dorion** dit que la question est encore à l'étude.

**M. Mackenzie**—Oui. Mais ce dont je me plains, c'est de ce qu'il ne reste que peu de jours avant la prorogation de la Chambre, et que le Gouvernement semble retarder délibérément cette affaire. (Bravo!) Pour ne pas nuire à l'intérêt commun, je me suis abstenu de trop